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Deltagare Tina Teljstedt (KD), ordförande 

Anders Åkerlind (M) 

Kerstin Ahlin (S) 

Yvonne Husén, PRO Kungsängen  

Christer Norberg, PRO Bro 

Gerd Gustafsson, SPF Vikingarna 

Irene Seth, Almare Stäkets Säteri 

 

  

Övriga deltagare Mitra Ghannad, socialchef Socialkontoret 

Mirjam Brocknäs, avdelningschef Äldre- och Omsorgsavdelningen 

Mustafa Latif, projektledare Äldrevänlig kommun 

Agneta Karlsson, sekreterare 
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§ 7 Ordförande informerar 

Tina Teljstedt (KD) ersätter Fredrik Kjos (M) som ordförande under 
detta sammanträde 

Ordförande Tina Teljstedt (KD) överlämnar ordet till avdelningschef Mirjam 

Brocknäs 

§ 8 Socialchefen informerar 

Mirjam Brocknäs, avdelningschef för äldre- och omsorgsförvaltningen, 
informerar följande: 

Det finns svårigheter med att rekrytera kompetenta finsktalande under-

sköterskor. En möjlighet skulle därför kunna vara att låta kompetenta 

undersköterskor lära sig tala finska. Finsktalande volontärer kommer två 

gånger/vecka för att samtala med brukare på finska, och finsk musik spelas 

varje månad på Kungsgården och Norrgården. Den finska nationaldagen den 6 

december uppmärksammas och man erbjuder skriftlig information/broschyrer 

på finska språket.  

Ung Omsorg består av skolungdomar (klass 9) som arbetar med äldre på 

lördagar och förgyller deras tillvaro. Samarbetsavtalet med Ung Omsorg har nu 

utökats.  

Genom Äldreomsorgslyftet kan vårdpersonal studera till att bli undersköterska.  

Förebyggande enheten för äldre har ett kontor i Bro (öppet tisdagar och 

torsdagar) och kör ”Teknikbussen för seniorer” varje onsdag.  

I Kungsängen finns nu över 700 demensvänner, och många önskar att få gå en 

demensvän-utbildning för att få lära sig hur man bäst bemöter dementa 

personer. I Bro har en hel årskurs (klass 6) utbildats till mini-demensvänner.  

Nästa år, 2025, kommer en ny socialtjänstlag att träda i kraft vilket bl.a. 

innebär att även det förebyggande arbetet blir lagstyrt. Äldre- och omsorgs-

avdelningen verkar nu för att verksamheten ska arbeta mer förebyggande, 

evidensbaserat och vara mer tillgänglig. 

Äldre- och omsorgsavdelningen fortsätter att arbeta med kompetenshöjning av 

demenskunskaperna hos all personal. I år, 2024, vidareutbildar man även 

personalen angående psykisk ohälsa hos äldre (t.ex. depression, missbruk och 

att förebygga suicid).  

Nyrekryteringar inom verksamheten har gjorts: en ny chef, Elisabeth Ströby, 

börjar sin anställning i juli månad, och en ny biträdande chef med kunskaper 

inom ekonomi/management har anställts liksom tre nya gruppchefer. 

Det är viktigt att de äldre och deras anhöriga får möjlighet att delta i 

Kvalitetsgruppen.  
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Arbete pågår nu med att färdigställa Tertialrapport 1.   

Dagverksamheten har ökat sin verksamhet med över 100 % och man har två 

bussar till sitt förfogande för aktiviteter.  

Trygg förstärkt hemgång har ökat sin verksamhet med 20 %.  

Mätningar av inkontinensskydd görs i syfte att stärka de äldres värdighet och 

för att minska klimatavtrycket.  

Under helgen, den 18 - 19 maj, var det Catwalk (mannekänguppvisning) på 

Norrgården och Kungsgården. De äldre blev ompysslade och deltagarna bar 

tidstypiska kläder från 1930-talet och framåt. 

Mustafa Latif, projektledare för Äldrevänlig kommun, informerar 
följande: 

Upplands-Bro kommun är en äldrevänlig kommun och allt fler kommuner i 

Sverige har åtagit sig att vara äldrevänliga kommuner. Mustafa Latif jämför 

med Norge som redan har en nationell plan och exempelvis äldrevänliga 

flygplatser.  

Ett nordiskt nätverk arbetar med datainsamling för att arbeta fram en 

”Äldrekonvention” (en motsvarighet till barnkonventionen). Data-insamlingen 

kommer att pågå under ytterligare 7 - 8 år. 

Internationella äldredagen (1 oktober) firas varje år i flera städer i Sverige. 

Socialkontoret kan bidra med insatser så att en Äldredag införs även i 

Upplands-Bro kommun.  

Upplands-Brohus kommer att påbörja arbete med att trygghetsanpassa boenden 

och gårdar i sitt bestånd.  

Handlingsplanen för äldrevänlig kommun har skickats och vi inväntar nu att 

äldre- och omsorgsnämnden, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige ska 

godkänna handlingsplanen.   

§ 9 Pensionärsorganisationerna informerar 

SPF Vikningarna – Gerd Gustafsson informerar: 

SPF Vikingarna arbetar för att bryta isoleringen och skapa möten mellan 

människor, t.ex. genom att anordna utflykter.  

SPF önskar att Alzheimerdagen den 21 september, som senast hölls i kommun-

huset, i stället borde arrangeras på Kungsängens torg (t.ex. med ett tält och ett 

par bord) för att fånga upp människor och ge dem information om Alzheimers 

sjukdom.  

Det finns ett medborgarförslag om att festdagar bör anordnas sommartid för att 

levandegöra torget under sommaren. SPF Vikingarna stöder detta 
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medborgarförslag och skulle uppskatta om Upplands-Bro kommun genomför 

dessa aktiviteter.  

PRO Kungsängen - Yvonne Husén informerar: 

Att medlemmar i föreningen har önskat sig fler aktiviteter under sommaren. 

Önskemålen kan bero på det försämrade konjunkturläget och att anhöriga ofta 

är bortresta under sommaren. PRO Kungsängen planerar därför att införa 

gemensam fika på onsdagar under sommaren. 

Övriga aktiviteter under sommaren är en utflykt till Linnéträdgården den 24 

maj, sommarlunch den 30 maj, samt fika i hembygdsgården i Kungsängen i 

juli. En picknick vid Gröna udden kommer att genomföras i augusti. 

PRO Bro – Christer Norberg informerar: 

Att föreningen har många inplanerade aktiviteter under sommaren. Den 30 maj 

kommer Omdaning Bro och berättar om sitt projekt. Sånggruppen Octavia från 

Bålsta kommer till föreningen för att sjunga. Kyrkan i Bro erbjuder fika varje 

dag i prästgårdscaféet. Den 15 augusti åker föreningen till en kulturfestival i 

Säter där Kalle Moraeus underhåller och dansband spelar. I augusti kommer 

PRO Bro att anordna en gemensam grillning. 

§ 4 Frågor från pensionärsorganisationerna  
En fråga ställs angående klagomål från en anhörig som fått fel information om 

anhörigcheckar.  

Flera frågor ställs om förberedelserna på äldreboenden inför eventuella 

värmeböljor under den kommande sommaren. Avdelningschef Mirjam 

Brocknäs svarar att Upplands-Bro kommun är väl förberedda; all personal har 

genomgått utbildning i hur de ska kunna hjälpa de äldre under värmeböljor.  

Frågor ställs kring behovet av en gemensam samlingslokal. Mirjam Brocknäs 

svarar att det finns planer på att inrätta en gemensam samlingslokal, men att 

förslaget fortfarande är under utredning.  

Irene Seth berättar att hon har sett ett uppträdande av artisten Caroline af 

Ugglas, som var mycket uppskattat av deltagarna. Caroline af Ugglas kunde få 

fart på publiken och ge möjlighet till dans och rörelse. Men kostnaden för att 

anlita Caroline af Ugglas är hög, omkring 40 000 kronor. Irene Seth undrar 

därför om pensionärsföreningarna skulle kunna gå samman för att gemensamt 

anordna ett arrangemang med artisten Caroline af Ugglas, t.ex. i samband med 

Pensionärsdagen med en scen på torget (eller på Kungsdagen), och med ett 

ekonomiskt bidrag från Upplands-Bro kommun.   

Vidare har PRO förtydligat att PRO Upplands-Bro består av två pensionärs-

föreningar; PRO Kungsängen och PRO Bro.  

 
 



 
 

 

 MINNESANTECKNINGAR 5 (5)  

 
Kanslienheten 

Sammanträdesdatum 

2024-05-20 
 

 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

 

§ 5 Kommande möten 
• 10 september 2024 

• 3 december 2024 


